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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2020/2021 

Č. j. MU-IS/188270/2020/1268454/PdF 

 

Zápis z 2. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 3. listopadu 2020 (od 14:00, vzdálený přístup) 

 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora: 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   Bc. Miroslav Bábíček 

Mgr. Helena Durnová, Ph.D.    Bc. Tereza Břicháčková 

Mgr. Iva Frýzová     Bc. Petr Dušek 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   Mgr. Bc. Eliška Hegerová 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D.   Bc. Petr Ostrý 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.    Terezie Otrubová 

PhDr. Hana Peloušková, Ph.D.   Bc. Veronika Pšenáková 

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D.   Mgr. Ondřej Zabloudil Pechník 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D.   Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.     Bc. Anna Šnajdarová 

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.    Bc. Kateřina Kochová  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

       (přítomno celkem 23 senátorek a senátorů) 

Hosté: 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. , děkan    

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D., prorektorka  

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D., proděkan 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc., proděkanka 

Mgr. Zdeněk Janík, M.A., Ph.D., proděkan 

Mgr. Veronika Najvarová, Ph.D., kandidátka na proděkanku 

Mgr. Ing. Daniela Němcová, tajemnice fakulty     

Mgr. Jan Šplíchal, vedoucí sekretariátu děkana 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková, Ph.D. 

Eva Tešnarová 

      

Zapisovatel: 

Bc. David Košatka 

https://is.muni.cz/auth/osoba/427450
https://is.muni.cz/auth/osoba/233960
https://is.muni.cz/auth/osoba/471011
https://is.muni.cz/auth/osoba/432916
https://is.muni.cz/auth/osoba/432711
https://is.muni.cz/auth/osoba/457963
https://is.muni.cz/auth/osoba/453655
https://is.muni.cz/auth/osoba/274511
https://is.muni.cz/auth/osoba/432952


2 
 

Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

3. Projednání záměru děkana jmenovat proděkanku/proděkana pro rozvoj a vnější vztahy 

4. Doplňující volba členky/člena Disciplinární komise PdF MU 

5. Doplňující volba členů Stipendijní komise PdF MU 

6. Schválení návrhu na zástupce PdF MU v Ubytovací komisi RMU 

7. Schválení návrhu na zástupce PdF MU v Komisi pro stravovací politiku RMU 

8. Různé 
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V souvislosti s opatřením vlády a vedení MU v souvislosti s pandemií COVID-19 proběhlo 

jednání se vzdáleným přístupem online s využitím platformy MS Teams. Hlasování byla 

realizována v Informačním systému MU (protokoly z hlasování jsou přílohou tohoto zápisu v 

Dokumentovém serveru IS MU). Veřejnost měla k jednání přístup skrze odkaz na přímý 

přenos včetně možností klást dotazy. 

0. Organizační a personální informace 

Předseda Akademického senátu PdF MU M. Adam uvítal přítomné senátorky, senátory, 

zvané hosty i veřejnost a zahájil 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2020/2021. 

Dále oznámil změny ve složení senátu. Markéta Sedláková ukončila doktorské studium a tím 

její mandát ve studentské komoře zanikl. Oslovil další náhradníky v pořadí, mandát přijala 

Kateřina Kochová. Senátorů je tedy 23. 

 

1. Schválení programu zasedání 2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

 

Předseda Adam: Připomněl technické instrukce k vedení jednání a hlasování. Konstatoval, 

že zasedání je usnášeníschopné.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Bc. Davida Košatku jako skrutátora 2. 

zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021  

Pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Předseda Adam: Představil program jednání, nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje program 2. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2020/2021  

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

2. Schválení zápisu z 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

Předseda Adam: Sen. Vrubel požádal o drobné doplnění zápisu z minulého zasedání senátu. 

Úprava je již zanesena v aktuální verzi. Neobdržel žádné další připomínky k zápisu z 1. 

zasedání AS PdF MU. 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje zápis z 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 

2020/2021. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0. 
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3. Projednání záměru děkana jmenovat proděkanku/ proděkana pro rozvoj a vnější vztahy 

 

Předseda Adam: Jde o jmenování nové proděkanky v souvislosti s jmenováním doc. 

Koryčánkové do funkce prorektorky MU. Podle zákona o vysokých školách proděkany 

jmenuje děkan. Navržená proděkanka nebo proděkan se poté představí a senát vyjadřuje nebo 

nevyjadřuje podporu. 

 Děkan Němec: Omluvil se za prodlení v návrhu a poděkoval za projednání.  

Předseda Adam požádal dr. Najvarovou, aby se senátu představila. /podrobné podklady byly 

vloženy na Dokumentovém serveru/ 

Dr. Najvarová: Je členkou Katedry primární pedagogiky. Je vděčná za tuto příležitost. 

V přiděleném resortu vnímá jako důležité věnovat se projektům, vnějším vztahům a 

marketingu. Nyní je potřeba se zaměřit na projekty a zajišťování praxí.  

 Sen. Vrubel: Doptal se na projekty, které mají být prioritou, na co konkrétně se bude paní 

proděkanka zaměřovat a kde vidí rezervy pro zlepšování? 

Dr. Najvarová: Hodlá se zaměřovat na projekty rozvojové a na podporu kolegů, kteří 

nedosáhnou na projekty typu GAČR, TAČR atp. 

 Sen. Vrubel: Přál by si, aby byly pohlídány zejména rozvojové projekty Erasmus +, kde je 

v určitém období tlak na získání podpisu. 

 Sen. Najvar: Oznámil, že se chtěl jakožto manžel kandidátky zdržet hlasování, aby nedošlo 

ke střetu zájmů, ale raději jej deklaruje předem a hlasovat bude. 

 

/Předseda Adam: Konzultoval mezitím s Mgr. Šplíchalem, jak lze řešit případ jména 

Markéty Sedlákové, které by se již po ukončení mandátu neměla objevovat mezi hlasujícími  

v IS. Technickým nedopatření jméno na seznamu zůstalo. Během volby se tak objevilo 24 

přítomných senátorů namísto 23. 

 M. Sedláková: Deklarovala, že samozřejmě nebude hlasovat. 

 Sen. Lollok: Navrhl doplnit později zveřejněné protokoly z hlasování prohlášením, pokud se 

během několika minut nepodaří vyřešit technický problém s počtem hlasujících./ 

  

Akademický senát Pedagogické fakulty vyjadřuje podporu kandidátce na proděkanku pro 

rozvoj a vnější vztahy Mgr. Veronice Najvarové, Ph.D 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 3. 

 

4. Doplňující volba členky/člena Disciplinární komise PdF MU 

 Předseda Adam: členka komise sen. Honzírková složila mandát; je třeba komisi doplnit o 

zástupce studentů. Nominována byla sen. Szabó Lenhartová. Ptal se, jestli je nějaký další 

návrh ze strany studentské komory. 

 Prod. Káňa: Doplnil, že podle 3. části článku 4 má mít komise právě 6 členů, funkční období 

je dvouleté a noví členové senátu v novém roce budou muset schválit komisi novou.  
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AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novou členkou Disciplinární komise PdF MU stala Mgr. 

Zuzana Szabó Lenhartová. 

 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 2. 

 

5. Doplňující volba členů Stipendijní komise PdF MU 

Prod. Vaďurová: Již v minulosti požádala Markétu Sedlákovou o zvážení členství ve 

stipendijní komisi za akademiky a také předsedkyni studentské komory o nominování 

studenta. Předložila návrh na dvě nové členky Stipendijní komise. 

Předseda Adam: Představil nominantky: za akademiky dr. Markéta Sedláková, za 

studentskou komoru Terezie Otrubová.  

AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novými členkami Stipendijní komise PdF MU staly Mgr. 

et Mgr. Markéta Sedláková, Ph.D. a Terezie Otrubová. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 4. 

 

6. Schválení návrhu na zástupce PdF MU v Ubytovací komisi RMU 

 Předseda Adam: Přiblížil činnost Ubytovací komise. Podle ustanovení senát navrhuje člena 

jako zástupce své fakulty. Dříve to byla sen. Veronika Pšenáková (ta nemá zájem 

pokračovat), nově navrhuje studentku Evu Tešnarovou. Jméno a medailonek byly zveřejněny 

mezi ostatními podklady. 

Sen. Vrubel: Bydlela někdy E. Tešnarová na kolejích a jaké s tím má zkušenosti? 

E. Tešnarová: Bydlí na kolejích už 2. rokem, osobní zkušenosti z každodenního života na 

koleji by chtěla v komisi uplatnit. 

 

AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novou zástupkyní PdF MU v Ubytovací komisi MU stala 

Eva Tešnarová 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 3. 

 

7. Schválení návrhu na zástupce PdF MU v Komisi pro stravovací politiku 

 

 Předseda Adam: Po složení mandátu Lucie Honzírkové navrhuje senátorku Elišku 

Hegerovou, jež s nominací souhlasí. Už v příštím roce by měla být nová menza na Poříčí a 

komise může promlouvat do věcí typu, jaký typ jídel se bude vařit apod. – komise tedy 

z našeho pohledu bude nabývat na důležitosti. 
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Sen. Vrubel: Chtěl by kolegyni podpořit a požádat, aby byla aktivní, až se bude menza 

otevírat.  

 

/Předseda Adam: Markéta Sedláková konzultovala chybu ohledně počtu hlasujících 

s techniky; chybu v tuto chvíli odstranit nelze. Vyjádřil se ke komentáři sen. Najvara 

týkajícím se poznámky, že každý senátor může požádat o hlasování po jménech. U personálií 

předseda Adam ale navrhuje zůstat u tajné volby s tím, že na začátku bude deklarováno, že 

technickým problémem se tam dostalo špatné číslo hlasujících. 

Sen. Lollok: Souhlasil s tajným hlasování. Kdyby nastala situace, že by došlo k napadení 

hlasování, tak napadnutelné a zrušitelné by hlasování bylo pouze v případě, že by ten rozdíl 

byl signifikantní, což není jeden hlas. Pokud tedy ten rozdíl nebude větší, může být hlasování 

akceptováno.  

Sen. Najvar: Sdílel zkušenost z velkého senátu: pokud jde o tajné hlasování a jeden z těch 

lidí tam nepatří, tak je to snadno zpochybnitelné. Nechce prosazovat, aby se hlasovalo jinak, 

jen to může být vnímáno jako problém a bývá to zpochybňováno i na jiných fakultách.  

Sen. Lollok: Pokud to nebude rozdíl jednoho hlasu, tak je to v pořádku. V parlamentních 

volbách to bývá často napadané, ale volby se neruší, pokud to je marginální v rámci celku. 

Proto je pro tajné hlasování. 

Sen. Vrubel: Je také pro tajné hlasování.  

Předseda Adam: Oznámil, že jako předseda bere zodpovědnost na sebe a dá hlasovat tajnou 

volbou s tím, že tam bude figurovat 24 jmen. V zápise bude tato technická věc vysvětlena./ 

AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novou zástupkyní PdF MU v Komisi pro stravovací 

politiku stala Mgr. Bc. Eliška Hegerová. 

Pro: 20, proti: 0, zdržel se: 2. 

 

8. Různé 

Předseda Adam: Představil situaci týkající se prodloužení mandátu členů AS vzhledem 

k nouzovému stavu, který probíhá v ČR. Jde o zákon č. 188/2020 Sb. (§ 7 odst. 2), podle 

kterého se prodlužuje funkční období senátu a jiných úřadů univerzity o 120 dní od konce 

nouzového stavu, aby se překlenulo období, které by mohlo být z hlediska pořádání nových 

voleb problematické (některé vysoké školy, které ještě nehlasují elektronicky, by mohly mít 

problém volby uskutečnit). Zákon má platnost do konce roku 2020. Pokud by k prodloužení 

mandátu došlo, již vypsané volby do nového senátu by proběhly, ale tento nový senát by se 

začal scházet až později. Funkční období stávajícího senátu řádně končí 31. 12. 2020. 

K půlnoci toho dne platí i tento zákon. 

Sen. Najvar: (Oznámil schválení novely jednacího řádu vědecké rady Akademickým 

senátem.) Připomněl, že jsou připravené volby a na senát se nevztahuje potřeba, aby byl 

prodloužen mandát senátorů. Není jasné, co se stane, když bude vyhlášený nový nouzový stav 

v prosinci a jestli se to na něj bude vztahovat. Proběhla také diskuze v AS MU, že se senátu 

nelíbí přístup, že ti, kteří již používají elektronické volby, jsou taženi dolů těmi, kteří je 
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nemají. AS MU vyzval svým usnesení rektora MU, aby požádal MŠMT o zpřesňující výklad 

zákona pro potřeby MU. 

Předseda Adam: Už nejsou náhradníci do studentské komory obou senátů. Dále dodal, že 

zákon přijala poslanecká sněmovna a ministerstvo má tak pouze pravomoc jej dle svého 

vyložit, nikoliv změnit apod. 

Sen. Najvar: Ministerstvo je pod dvojím tlakem. Je tlačeno univerzitami, které nehlasují 

elektronicky, aby ten zákon prosadilo. Masarykova univerzita je v menšině, která nechce, aby 

byl zákon prosazen. 

Předseda Adam: Navrhl vyčkat. Volby probíhají, z těchto voleb vzejde nové složení senátu, 

ať již nastoupí kdykoliv. Vysvětlil, že když 6 měsíců před koncem volebního období není 

náhradník, tak už se nemusí konat doplňující volby.  

 

Ve věci uvolněného mandátu po odchodu dr. Markéty Sedlákové a absenci dalších náhradníků 

sen. Najvar navrhuje (jako předseda Mandátové a volební komise AS MU) využít článek 16 

odst. 2 Volebního řádu AS MU (AS fakulty může formou usnesení rozhodnout, že se 

v takovém případě nemusejí konat doplňovací volby do SK AS MU. 

Předseda Adam: K případnému usnesení v tomto duchu by zvažoval doplnění: „a to za 

předpokladu, že nebude platit ustanovení § 7 odst. 2 zákona č. 188/2020 Sb o prodloužení 

mandátu univerzitních orgánů v nouzovém stavu.“ Není si však jistý, že je takové usnesení 

vůbec třeba, když není v tuto chvíli jasné, jak se situace vyvine. 

Sen. Lenhartová: Kdyby se mandát prodlužoval výrazně, rezignovala by, proto také souhlasí 

s doplněním tohoto znění.  

Sen. Najvar: Doplnil, že kdyby bylo do dubna prodloužený mandát, tak ukončení Mgr. 

Sedlákové neproběhlo v posledních 6 měsících, proto souhlasí s doplněním. 

Sen. Lollok: Zeptal se, proč by v tuto chvíli mělo být přijato toto usnesení, bez ohledu na 

doplnění. 

Sen. Najvar: Není jisté, jestli funkční období neskončí v prosinci. Tím pádem Markéta 

Sedláková uvolnila mandát, na který není náhradníka, ale protože je to 6 měsíců před koncem 

funkčního období, tak by se doplňovací volby nestihly. Kdyby senát toto rozhodnutí neučinil, 

tak by předseda Mandátové a volební komise AS MU byl povinen vypsat doplňovací volby. 

Překrývající se volby mohou být vypsány (řádné probíhající a nové doplňovací), ale mohlo by 

to být zmatečné, protože by v senátu byli studenti, kteří kandidovali do nového funkčního 

období a zároveň na zbytek toho starého. 

Sen. Vrubel: Zeptal se, jestli se nemůže počkat až do doby po řádných nových volbách. 

Sen. Najvar: Pokud se prodlouží funkční období, je schopen vypsat doplňovací volby. Pokud 

období tohoto senátu skončí v prosinci, na leden už budou noví senátoři a senátorky. 

Předseda Adam: Zeptal se na možnost oddálení rozhodnutí o doplňovacích volbách. 

Sen. Najvar: Nevidí jako rozumnou variantu volby vyhlašovat, dokud běží řádné volby. 

Pokud by fakultní senát nepřijal usnesení, volební komise se poradí. 

Předseda Adam: Nevidí důvod nevyčkat, aby se volby nekryly, když výsledky budou 

k dispozici už za 2-3 týdny. Přiklonil se k nepřijetí usnesení v rámci dnešního zasedání. 

Sen. Lollok: Souhlasí s vyčkáním na další vývoj situace. 

Sen. Najvar: Oznámil, že splnil svou povinnost požádat senát. Myslí si, že doplňovací volby 

se rozjedou pouze v případě, že bude prodloužen mandát senátu. Volební komise musí dát 
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kola doplňovacích voleb do pohybu, může to však udělat velmi pomalu. 

Předseda Adam: Čte z chatu v Teams, že sen. Petr Dušek a Helena Durnová také souhlasí 

s tím, aby se usnesení nepřijímalo.  

Předseda Adam: Tento bod považuje za projednaný. Oznámil, že prozatím nebude navrhovat 

žádné usnesení. 

 

Sen. Dušek: Zeptal se tajemnice fakulty na situaci s menzou a dotací, která se řešila na jaře.  

Taj. Němcová: Akce byla zaevidovaná v dotačním programu ministerstva školství, byla 

podepsána smlouva a v listopadu předáváme stavbu na menzu. Už tento týden je schůzka se 

projektantem a stavitelem.  

 

Děkan Němec: Poděkoval všem za důvěru a přízeň v uplynulém volebním období senátu. 

 

Předseda Adam: Poděkoval, rozloučil se a pozval senátory a senátorky na další zasedání, 

které se bude pravděpodobně konat 1. 12. 2020. 

 

 

Zapsal: Bc. David Košatka 3. 11. 2020 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS Pdf MU, v Brně, dne 6. 11. 2020 
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Usnesení přijatá na 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2020/2021 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Bc. Davida Košatku jako skrutátora 

2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021.  

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje program 2. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2020/2021.  

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje zápis z 1. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2020/2021. 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty vyjadřuje podporu kandidátce na proděkanku 

pro rozvoj a vnější vztahy Mgr. Veronice Najvarové, Ph.D. 

 

 AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novou členkou Disciplinární komise PdF MU 

stala Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová. 

 

 AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novými členkami Stipendijní komise PdF MU 

staly Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková, Ph.D. a Terezie Otrubová. 

 

 AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novou zástupkyní PdF MU v Ubytovací komisi 

MU stala Eva Tešnarová. 

 

 AS PdF MU schvaluje návrh, aby se novou zástupkyní PdF MU V Komisi pro 

stravovací politiku stala Mgr. Bc. Eliška Hegerová. 

 

 

 


